

1179 (XV). Petition from Mr. Samuel Ekwé (T/PET.5/297 and Add.1)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Mr. Samuel Ekwé concerning the Cameroons under French administration in consultation with France as the Administering Authority concerned (T/PET.5/297 and Add.1, T/OBS.5/39, T/L.522),

Draws the attention of the petitioner to the observations of the Administering Authority and to the statement of its special representative, in particular that the prolongation or renewal of the petitioner's licence had not been refused: what had been refused was his application to extend his licence to the sale of alcoholic refreshment.

*582nd meeting,
21 February 1955.*

1180 (XV). Petition from Mr. Roland Mouthe (T/PET.5/298)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Mr. Roland Mouthe concerning the Cameroons under French administration in consultation with France as the Administering Authority concerned (T/PET.5/298, T/OBS.5/39, T/L.522),

Draws the attention of the petitioner to the opportunity that is open to him to appeal for an indemnity to the Administrative Disputes Board.

*582nd meeting,
21 February 1955.*

1181 (XV). Petition from the Central Committee of the Union des populations du Cameroun of Manjo (T/PET.5/299)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from the Central Committee of the Union des populations du Cameroun of Manjo concerning the Cameroons under French administration in consultation with France as the Administering Authority concerned (T/PET.5/299, T/OBS.5/37, 42 and 45, T/L.545),

1. *Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority, in particular that the cultivation census of which they complain has for its main purpose the increase of agricultural production, that it is carried out by agents of the agricultural service, and that it has nothing to do with taxation;

2. *Further draws the attention* of the petitioners to the fact that another of the purposes of the cultivation census is to enable the Administering Authority to report annually to the Trusteeship Council on economic advancement in the Territory.

*604th meeting,
22 March 1955.*

1179 (XV). Pétition de M. Samuel Ekwé (T/PET.5/297 et Add.1)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné la pétition de M. Samuel Ekwé concernant le Cameroun sous administration française, en consultation avec la France, Autorité chargée de l'administration du territoire en question (T/PET.5/297 et Add.1, T/OBS.5/39, T/L.522),

Appelle l'attention du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante et sur la déclaration du représentant spécial, d'où il ressort, notamment, que la prorogation ou le renouvellement de la licence du pétitionnaire n'a pas été refusé: l'Administration a seulement refusé de transformer, comme il le demandait, sa licence de vente de boissons hygiéniques en licence de vente de boissons alcooliques.

*582ème séance,
le 21 février 1955.*

1180 (XV). Pétition de M. Roland Mouthe (T/PET.5/298)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné la pétition de M. Roland Mouthe concernant le Cameroun sous administration française, en consultation avec la France, Autorité chargée de l'administration du territoire en question (T/PET.5/298, T/OBS.5/39, T/L.522),

Appelle l'attention du pétitionnaire sur le fait qu'il lui est loisible de présenter une demande d'indemnisation devant le Conseil du contentieux administratif.

*582ème séance,
le 21 février 1955.*

1181 (XV). Pétition du Comité central de l'Union des populations du Cameroun de Manjo (T/PET.5/299)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné la pétition du Comité central de l'Union des populations du Cameroun de Manjo concernant le Cameroun sous administration française, en consultation avec la France, Autorité chargée de l'administration du territoire en question (T/PET.5/299, T/OBS.5/37, T/OBS.5/42, T/OBS.5/45, T/L.545),

1. *Appelle l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante, d'où il ressort notamment que le recensement des cultures dont ils se sont plaints vise principalement à accroître la production agricole, qu'il est effectué par des agents des services d'agriculture et qu'il est sans rapport avec la fiscalité;

2. *Appelle, en outre, l'attention* des pétitionnaires sur un autre objet du recensement des cultures, qui est de permettre à l'Autorité administrante de renseigner le Conseil de tutelle, dans son rapport annuel, sur le progrès économique du Territoire.

*604ème séance,
le 22 mars 1955.*